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Retsudvalget har i brev af 27. april 2022 stillet mig følgende 

spørgsmål (REU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Peter Skaarup (DF). 

Spørgsmål nr. 821: 

Vil ministeren i forlængelse af REU alm. del - svar på spm. 649 re-

degøre for, om regeringen hurtigst muligt vil sikre, at DSB tildeles 

de fornødne midler til også at opgradere overvågningskameraer i 

S-tog, således at politiet også her får adgang til direkte realtids-

overvågning samt optagelser i en tidssvarende kvalitet? 

 

Svar: 

Jeg har indhentet oplysninger fra DSB, som oplyser følgende: 

”DSB har foretaget nogle livetests af, om det er muligt ved hjælp af 

de nuværende S-togskameraer at foretage realtidsovervågning inde 

fra S-togene. Forsøgene viste, at videokvaliteten på det overvågede 

område er tilfredsstillende, og dækningen af tog-områderne ligger 

omkring 90%. På den baggrund vil DSB snarest igangsætte en sy-

stematisk og risikobaseret benyttelse af videoovervågningsdata i 

realtid fra S-togene. Når videoovervågningen er blevet implemen-

teret, vil DSB orientere politiet om, at de fra DSB’s overvågnings-

center kan overvåge S-togene i realtid. DSB har et godt samarbejde 

med politiet, som regelmæssigt er på besøg i overvågningscente-

ret”.  

Med venlig hilsen 

Trine Bramsen 
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